
ملي پوشـــان 
سعيد احمديان

    گزارش
شمشيربازي كه 
از هفته گذشته 
اولين اردوي شان را پس از كرونا آغاز كرده اند، 
مي گويند تنها به مدال المپيك فكر مي كنند. 
المپيكي های شمش��يربازي بعد از 9 م��اه دوباره 
دور هم جمع ش��ده اند و از هفته گذش��ته سالن 
شمشيربازي آكادمي ملي المپيك ميزبان پيمان 
فخري و ش��اگردانش است كه خودش��ان را براي 
بازي هاي توكيو آم��اده مي كنند؛ رش��ته اي كه 
زمستان گذشته توانست سهميه تيمي المپيك را 
بگيرد. ملي پوشان اسلحه سابر در حالي اين روزها 
اولين اردوي ش��ان را بعد از كرونا برپا كرده اند كه 
هم قسم شده اند موفقيت هاي شمشيربازي را در 
توكيو هم ادامه دهند؛ تيمي كه با حضور مجتبي 
عابديني، علي پاكدام��ن، محمد رهبري و محمد 
فتوحي قرار اس��ت به المپيك برود و مانند تمام 

سال هاي اخير معادلات اين رشته را به هم بزند. 
    تمرين با رؤياي مدال المپيك

ملي پوشان شمش��يربازي در حالي تمرينات شان 
را آغاز كرده اند كه مجتبي عابدين��ي در اولين اردو 
به دليل مصدوميت حضور ندارد اما س��ه المپيكي 
ديگر شمش��يربازي با انگيزه بالايي براي بازي هاي 
توكيو كارش��ان را آغاز كرده اند. عل��ي پاكدامن كه 
دومي��ن تجربه حض��ورش در المپي��ك را پيش رو 
دارد، در گفت وگو با »ج��وان« درباره اولين اردو بعد 
از 9م��اه و هدفگذاري براي المپي��ك مي گويد: »به 
تعطيلي طولاني عادت نداشتيم و دلمان براي مبارزه 
تنگ ش��ده بود، البته در اين م��دت هفته اي چهار 
يا پنج جلسه تمرين داش��تيم تا بدنمان از آمادگي 
خارج نشود. از چهار سال پيش براي توكيو استارت 
زديم. س��خت تمرين مي كنيم و مربي خوبي بالاي 

سرمان اس��ت تا بهترين عملكرد را داشته باشيم.« 
پاكدامن معتقد است كه حمايت مسئولان هم بايد 
به اندازه افتخارات شمشيربازي باشد: »ما خودمان 
شمشيربازي را با افتخارات بالا آورديم و حالا جزو سبد 
مدال آوران المپيك هستيم، با رسيدن به چهارمي دنيا 
انتظارتمان بيشتر اس��ت و حداقل خواسته مان اين 

است كه سالن اختصاصي داشته باشيم.«
محمد فتوحي ملي پوش  يزدي شمشيربازي هم در 
گفت وگو با »جوان« درباره شرايط اردو بعد از مدت 
زيادي كه به دليل كرونا تعطيل بود، از شرايط خوب 
ملي پوشان صحبت مي كند: »چنين تجربه اي در 
سال هاي حضورم در شمشيربازي نداشتم كه اين 
زمان طولاني تعطيل باشيم و نه در اردو و مسابقه اي 
شركت كنيم، البته در 9 ماه با برنامه هاي كادر فني 
جلو رفتيم و شرايط بدي نداريم.« فتوحي كه همراه 
با سه ملي پوش ديگر براي المپيك استارت زده، اين 
روزها با رؤياي مدال المپيك زندگي مي كند: »شايد 
سال ها پيش آرزو داش��تيم در المپيك باشيم اما 
هدف بزرگ ترمان مدال المپيك است كه ماحصل 
سال ها زحمت مان در مسابقات است و اين روزها با 

رؤياي مدال المپيك زندگي مي كنيم.«
محمد رهبري ديگر ملي پوش المپيكي شمشيربازي 
هم در گفت وگو با »جوان« تعطيلي طولاني مدت 
اردوها را باعث دور ش��دن از آمادگي مي داند: »9 
ماه خيلي سخت گذشت و در 10سالي كه در تيم 
ملي هستم اين سابقه نداشت، كرونا باعث شد از 
آمادگي دور شويم، الان خوش��حالم كه دوباره به 
اردو برگشتيم و دلمان براي تمرين تنگ شده بود.« 
رهبري وعده مي دهد كه بچه هاي شمشيربازي به 
كمتر از مدال راضي نمي شوند: »هدف كل تيم اين 
است كه نتيجه خوبي بگيريم و تنها به دنبال سهميه 
گرفتن نبوديم و آن را فرام��وش كرده ايم. انتظار 

داريم بهترين نتيجه تاريخ را در المپيك بگيريم و به 
كمتر از مدال راضي نيستيم و هميشه بهترين ها را 

مي خواهيم و براي آن زحمت مي كشيم.«
    المپيكي هاي آينده كنار المپيكي هاي امروز
حضور دو ملي پوش جوان در كنار المپيكي ها يكي از 
شاخصه هاي ويژه تمرينات تيم ملي شمشيربازي است. 
نيما زاهدي و اميرحس��ين شاكر دو ملي پوش جواني 
هستند كه در اردوي تيم ملي حضور دارند؛ تصميمي 
كه پيمان فخري س��رمربي تيم ملي شمش��يربازي 
در گفت وگو با »جوان« در م��ورد آن اينطور توضيح 
مي ده��د: »اگر اي��ن كار را نمي كرديم ك��ه بچه هاي 
ملي پوش اصلي حاشيه امنيت داش��تند و با توجه به 
اينكه مي ديدند رقيبي ندارند، دنبال بهتر شدن و قوي تر 
شدن نمي رفتند. حضور بازيكنان جوان در تمرين تيم 
بزرگسالان باعث مي شود كسي حاشيه امنيت نداشته 

باشد و از سوي ديگر پشتوانه هاي ما قوي تر شود.«
فخ��ري دليل حض��ور بازيكن��ان ج��وان در كنار 
بزرگسالان را پخته تر ش��دن آنها عنوان مي كند و 
می گويد: »شمش��يربازي يك جريان شده و ادامه 
دارد، يك روز مي گفتند مجتبي عابديني، بعدش 
علي پاكدامن اضافه شد، بعد از آن محمد رهبري، 
محمد فتوحي و ف��رزاد باهر آمدن��د، اينها نفراتي 
هستند كه آمدند و خودشان را ثابت كردند و نفرات 
ديگر هم پشت سر آنها قرار گرفته اند. بچه هاي اصلي 
تيم ملي هم اين موقعيت امروزشان را راحت به دست 
نياورده اند و با حضور دو ملي پوش جوان در اردوي 
بزرگسالان خواستيم كه اين بچه ها قدر قهرمانان را 
بدانند و پخته شوند. قبلاً هفته اي سه يا چهار جلسه 
مي آمدند اما الان ديگر جوانان هميش��ه در اردوي 
بزرگسالان هستند و پشتوانه خوبي دارند و نفرات 
ديگر و جوان تري هم به اين جمع اضافه خواهند شد. 
سطح اين بچه هاي جوان خيلي بالاست و اسم شان را 

در سال هاي آينده بيشتر خواهيد شنيد.«
نيما زاهدي يكي از ملي پوش��ان جوانی است كه 
مدال جام جهان��ي جوانان و مدال آس��يا در رده 
اميد و جوانان را دارد، او در گفت وگو با »جوان« 
درباره حضورش در اردوي بزرگسالان مي گويد: 
»حضورمان در اردو سبب مي شود هم پشتوانه تيم 
بهتر شود و هم با توجه به اينكه با بازيكنان سطح 
بالايي مانن��د مجتبي عابديني، عل��ي پاكدامن، 
محمد رهبري و فتوح��ي كار مي كنيم، كيفيت 
رقابت مان بالا برود و از تجربه و تكنيك هايشان 
استفاده مي كنيم. وقتي مي بينيم كه بزرگسالان 
ما اينقدر پيش��رفت كرده اند و دنيا شمشيربازي 
ايران را مي شناسد، ما هم سعي مي كنيم بيشتر 
جلو برويم و به اين كيفيت برس��يم و دوره هاي 

بعدي المپيك نماينده ايران باشيم.«
اميرحسين شاكر19ساله، جوان ترين شمشيربازي 
حاضر در اين اردو است كه برنز نوجوانان و جوانان 
آسيا و نقره اميدها را دارد و اولين سهميه شميربازي 
را در المپيك جوانان به دست آورده است. شاكر در 
گفت وگو با »جوان« از اين تجربه اينطور صحبت 
مي كند: » از پارس��ال تا حالا آق��اي فخري لطف 
كرده اند و ما به عنوان ملي پوش��ان جوان در كنار 
بزرگسالان حضور داريم، سطح مان خيلي بالا رفته 
و يك كلاس درس بزرگ براي ماست. نتايجي كه 
در قهرماني آسيا يا المپيك جوانان به دست آوردم 
به خاطر حضور در اين اردوي بزرگسالان است كه 
باعث شد ترسم از رويارويي با بزرگسالان ريخته 
شود. اميدواريم پش��توانه خوبي براي اين بچه ها 
باشيم، به خصوص كه اين نسل به افتخاراتي رسيده 
كه تا قبل از آن براي خيلي ها آرزو بود اما الان آنها با 
موفقيت هايي كه داشته اند، راه را براي ما باز كرده اند 

تا اين موفقيت ها را تكرار كنيم.« 
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شمشيرهاي المپيك از رو بسته شد!
گزارش»جوان« از اولين اردوي تيم ملي شمشيربازي پس از وقفه 9ماهه

دنیا حیدري

 پيشكسوتان فوتبال 
به ياد شهدا پا به توپ شدند 

مسابقات فوتبال پيشكسوتان گراميداشت هفته بسيج يادواره شهداي هسته اي 
و دفاعي جام شهيد دانشمند محسن فخري زاده به همت سازمان ورزش سپاه 
حضرت محمد رس��ول الله)ص( تهران بزرگ با حضور 10تيم پيشكسوتان 
استقلال تهران  -  س��پاه حضرت محمد رس��ول الله)ص(  -  پاس  -  شاهين  - 
 مقاومت  -  بنياد شهيد  -  هما  -  سايپا  -  راه آهن  -  هوا فضاي سپاه از روز سه شنبه 
18 آذرماه در ورزشگاه دوكوهه با حضور سردار حسن زاده فرمانده سپاه حضرت 
محمد رسول الله)ص( تهران بزرگ وسردار ديني معاون هماهنگ كننده سپاه 
حضرت محمد رسول الله)ص( تهران بزرگ آغاز شد كه در بازي افتتاحيه دو تيم 
استقلال تهران و سپاه حضرت محمد رسول الله)ص( به مصاف هم رفتند كه 
تيم سپاه حضرت محمد رسول الله)ص( توانست با نتيجه 2 بر صفر حريف خود 

را شكست دهد. اين مسابقات تا روز 30 آذر ماه ادامه خواهد داشت. 

فريدون حسن

شعارهاي قشنگ ماه هاي آخر وزارت
مسعود سلطاني فر مي گويد بايد به استقلال و پرسپوليس نگاه ملي داشت. 
مي گويد بايد كاري كرد كه تسلسل و دور باطل مديريتي در اين دو تيم تمام 

شود و مي گويد كه بايد براي اين دو باشگاه برنامه بلندمدت داشت. 
خب اينها را وزير ورزشي مي گويد كه در طول چهار سال گذشته وزارتش 
در ورزش كشور و مهم تر از آن در طول دوراني كه او به عنوان رئيس هيئت 
مديره اين دو باشگاه وزارتي بوده، اتفاقاتي كه رخ داده كاملاً خلاف اين اهداف 
بلندپروازانه بوده است. در همين دوران مديراني در استقلال و پرسپوليس 
توسط وزارت و شخص وزير روي كار آمده اند كه جز هزينه تراشي و بدهي 
هيچ چيز ديگري براي اين دو تيم نداشته اند. در طول چهار سال گذشته نه 
پرسپوليس و نه استقلال كوچك ترين برنامه ريزي و آينده نگري و كار اصولي 
را تجربه نكرده اند و صرفاً به نتيجه گيري هاي مقطعي دل خوش كرده اند. 
در اين ميان نوع نگاهي كه از سوي وزارت ورزش و شخص وزير به اين دو 
تيم وجود داش��ته كه به زعم آقايان نگاهي ملي هم بوده است، باعث شده 
ميلياردهاميليارد پول بيت المال را با همين شعار نگاه ملي به اين دو باشگاه 

بدهكار سرازير كنند تا جلوي آبروريزي هاي بين المللي را بگيرند. 
واقعيت اين اس��ت كه نه درك صحيحي وجود دارد و نه برنامه ريزي و 
آينده نگري، اينها تماماً شعارهايي است كه در ماه هاي آخر دولت يازدهم 
از سوي وزراي آن شنيده مي شود، وزير ورزش هم يكي از آنها. واقعيت 
اين است كه آقايان كاري كرده اند كه به خصوص در چهار سال گذشته 
در اين دو باشگاه همه چيز در رانت و رابطه و دلالي خلاصه مي شود اما 
حالا كه به ماه هاي آخر نزديك مي شويم، يادشان افتاده است كه بايد كار 

اصولي انجام داد و آينده نگري كرد. 
تلخ تر اينكه با كاري كه وزارت ورزش و مديران منصوبش در پرسپوليس و 
استقلال طي چهار سال گذشته انجام داده اند، عملاً مسئولان بعدي بايد 
چند سالي را صرف اصلاح امور اين دو باشگاه نمايند و بعد از آن همه چيز را 
دوباره از نو شروع كنند. وزير ورزش امروز در حالي از لزوم نگاه ملي به اين 
دو تيم حرف مي زند كه جريمه هاي سنگين خارجي اين دو تيم به واسطه 
سوءمديريت ها از بيت المال پرداخت شده است و معلوم هم نيست كه اين 
جرايم تا كجا ادامه خواهد داشت و چقدر از آن به عنوان ميراث به مسئولان 

بعدي خواهد رسيد. 
استقلال و پرسپوليس بايد به اهلش سپرده ش��وند تا با مديريت درست 
سربلند كنند، اين تنها راهي اس��ت كه مي تواند جلوي دور باطل حضور 
آدم هاي ناكارآمد به اسم مدير در اين دو تيم را بگيرد و اين واقعيتي است كه 
در طول چهار سال گذشته از سوي سلطاني فر هميشه ناديده گرفته شده و 
سكان هدايت اين دو تيم به دست كساني افتاده كه حاصلي جز افزوده شدن 
مشكلات براي اين دو تيم نداشته اند اما حالا جناب وزير از برنامه ريزي براي 
پايان دادن به اين دور باطل سخن مي گويد، آن هم در حالي كه با نزديك 
شدن به پايان كار دولت كم كم بايد آماده خداحافظي با وزارت ورزش باشد. 
هر چند در طول تمام اين سال ها از اين دست شعارها زياد شنيده  و زياد هم از 
آنها انتقاد كرده ايم، در مقابل برخي هم سكوت اختيار كرده و چيزي نگفته ايم 
اما اين شعارهاي آخر واقعاً چيزي نيست كه در مقابلش سكوت كرد. حتماً 
هم آقايان در جواب، برخي موفقيت هاي اين دو باشگاه را به حساب مديريت 
خودشان خواهند گذاشت اما هم ما، هم علاقه مندان به فوتبال و اين دو تيم و 
هم خودشان خوب مي دانند كه اگر موفقيتي هم به دست آمده حاصل تلاش 
و عرق بازيكنان و كادر فني بوده است؛ موفقيت هايي مقطعي كه ارتباطي 
به برنامه ريزي و آينده نگري ندارد و نمي تواند باعث شود تا به آينده اميدوار 
بود. موفقيت هايي كه شايد بيشتر از آنكه باعث پيشرفت شود، باعث شود تا 
فوتبال ايران سال ها در جا بزند، درست مانند معدود موفقيت هايي كه پيش 
از اين به دست آورده ايم و باعث شده اشكالات كارمان را نبينيم و به نامديران 

حاضر در رأس كار اطمينان كنيم. 
حرف هاي وزير خواندني است اما فقط بايد خواند و تأسف خورد كه چرا طي 
چهار سال گذشته نه بيان و نه عمل شده تا امروز پرسپوليس و استقلال حداقل 
اندكي شبيه چيزي باشند كه سلطاني فر وعده آن را در ماه هاي آخر مي دهد.

اعتراض ميزبان و مهمان به نژادپرستي داور
شاهكار رونالدو در نيوكمپ 

اولين ش��ب از آخرين هفته مرحله گروهي رقابت هاي ليگ قهرمانان 
اروپا در حالي با رقابت تيم هاي گروه هاي E، F، G و H برگزار شد كه 
با اتفاقات جالب توجهي چون پيروزي يووه با درخشش رونالدو مقابل 
ياران مسي، قرار گرفتن منچستر در يك قدمي حذف از مرحله گروهي 

و ناتمام ماندن ديدار باشاك شهير و پاريسن ژرمن همراه بود.
    

در گروه E چلسي به رغم تساوي يك- يك مقابل كراسنودار موفق شد با 
14امتياز به عنوان تيم نخست به مرحله بعد صعود كند و سه ويا نيز با برتري 
3 بر يك مقابل رن با 13امتياز دومين تيمي بود كه از اين گروه به مرحله 
بعد راه پيدا كرد. در گروه F دورتموند با كسب چهارمين برد خود در اين 
مرحله و برتري 2 بر يك مقابل زنيت به عنوان صدرنشين گروه راهي مرحله 
بعد شد. در اين گروه لاتزيو تنها به يك امتياز براي صعود نياز داشت كه در 
مصاف با كلوب بروژ موفق به كسب آن شد. اين تيم در صورت پيروزي هم 
به عنوان تيم دوم راهي مرحله بعد مي شود اما جالب بود كه در بازي برگشت 

هم مانند بازي رفت به تساوي رضايت داد، البته تساوي با طعم صعود.
   رونالدو كومان را به اخراج نزديك كرد

در گروه G اما رقابت از هفته هاي قبل بين يوونتوس بود و بارسا. كاتالان ها 
كه با پيروزي در هر پنج بازي قبلي در صدر گروه قرار داشتند و با كسب تنها 
يك امتياز در ادامه روند موفقيت آميز خود در مرحله گروهي مي توانستند 
به عنوان صدرنشين راهي دور بعد شوند، در شب درخشش رونالدو با قبول 
شكستي سنگين مقابل يوونتوس در آخرين گام بعد از سال ها به عنوان 
تيم دوم به مرحله بعد رفتند، اين در حالي بود كه انتظار مي رفت كومان و 
شاگردانش بعد از ناكامي در لاليگا و شكست مقابل كاديز در ليگ قهرمانان 
اروپا متفاوت ظاهر شده و نتيجه اي قابل قبول كسب كنند اما با شكست 
3 بر صفر در نيوكمپ شايعه اخراج كومان كه پنج ماه پيش براي نجات 
باشگاه محبوبش روي نيمكت آبي اناري ها نشسته بود، نقل محافل شد. 
هرچند كارلوس توسكتس مدير موقت بارسا مدعي شد اخراجي در كار 
نيست اما گفته مي شود بين كومان و رختكن فاصله ايجاد شده و بازيكنان 
از وي عصباني هستند و اين خيلي هم دور از انتظار نيست، خصوصاً كه اين 
مربي هلندي بعد از شكست سنگين تيمش دليل باخت بارسا را ترسو بازي 
كردن بازيكنانش عنوان كرد و مسئوليتي را متوجه خود نكرد. اگر چه اين 
بازي يك پنالتي بحث برانگيز به سود بانوي پير داشت اما يووه با برتري سه 
گله در نيوكمپ به اولين تيم ايتاليايي بدل شد كه در ليگ قهرمانان اروپا 
بيش از سه گل در زمين بارسلونا به ثمر رساند و كاتالان ها را در نيوكمپ 
مصلوب كرد! در شبي كه بارس��ا ضعيف ترين بازي خود را مقابل يكي از 
تيم هاي سري آ ايتاليا به ثمر رساند، مسي تنها بازيكن خوب تيمش بود اما 
در آن سوي ميدان رونالدو نيز درخشش قابل توجهي در اين بازي داشت. 
رونالدو كه بعد از سال 2018 و جدايي از رئال ديگر در نيوكمپ بازي نكرده 
بود، در بازگشت به اين استاديوم دو گل از روي نقطه پنالتي به ثمر رساند و 
نقش پررنگي در پيروزي و البته صدرنشيني تيمش براي صعود به عنوان 
تيم نخست گروه به مرحله بعد داشت. در ديگر بازي اين گروه كه تأثيري در 
سرنوشت صعودكنندگان نداشت، دينامو كي يف توانست فرنتس واروش 
را يك بر صفر از سد راه بردارد اما نه برد ميزبان و نه باخت مهمان تأثيري در 

سرنوشت آنها )حذف( كه از مدت ها قبل مشخص شده بود، نداشت. 
   فوتبال عليه نژادپرستي 

در گروه H اما رقابت تنگاتنگي بين سه تيم لايپزيش، منچستر يونايتد و 
پاريسن ژرمن بود. لايپزيش، شگفتي ساز فصل گذشته رقابت هاي ليگ 
قهرمانان اروپا اين بار هم به روند موفقيت آميز خود ادامه داد و در يك بازي 
حساس با برتري 3 بر 2 منچستر يونايتد را از سد راه برداشت تا صعودش به 
مرحله بعد را قطعي كند و يونايتد ها را ناكام بگذارد اما روشن شدن تكليف 
تيم نخس��ت صعودكننده به دليل توهين داور در بازي پاريسن ژرمن و 

باشاك شهير به 24ساعت بعد )شب گذشته( موكول شد. 
در بازي حساس پاريسن ژرمن و باشاك شهير كه تكليف تيم نخست 
صعودكننده را مش��خص مي كرد، توهين نژادپرس��تانه داور باعث شد 
تا بازي در دقيقه21 متوقف ش��ده و ناتمام بماند. كم��ك داور بازي در 
همهمه اعتراض نيمكت نشينان باشاك شهير روي يك صحنه به داور 
اطلاع مي دهد كه آن سياهپوست را اخراج كن؛ لفظي كه باعث خشم 
تيم و اعتراض شديد تيم تركيه اي و ترك زمين از سوي آنها شد و جالب 
اينكه پاريسن ژرمن هم در اعتراض به اين رفتار نژادپرستانه داور چهارم 
به كمك مربي باش��اك ش��هير زمين بازي را ترك كرد تا اين ديدار به 

24ساعت بعد )شب گذشته (موكول شود.

»كومان« نمي داند چه در ذهن دارد!
كومان به راستي كه نمي داند چه در ذهن 
دارد. بع��د از نماي��ش ضعيف و شكس��ت 
كاتالان ها در ابتداي هفته برابر كاديز، تصور 
مي ش��د اين تيم در ليگ قهرمان��ان اروپا 
متفاوت ظاهر شود اما نمايش بارسا مقابل 
يووه هيچ شباهتي با عملكرد فصل گذشته 
اين تيم برابر بايرن در اين رقابت ها نداشت 
و تمام اميدهاي آبي اناري ها را نااميد كرد 
چراكه كسب رتبه دوم يعني قرعه سخت تر 
براي بارسا در مرحله بعد، اما مسئله تقابل با تيمي سخت در مرحله بعد 
نيست، مشكل اين است كه بارسا نمي داند چگونه بازي كند و بازيكنان 
تيم نيز از اين اتفاق ناراحت هس��تند و اين مش��كل، وضعيت تركيب را 
بغرنج تر مي كند و مديريت و حل تمام اين مش��كلات نيز بر عهده مربي 
است. درست است كه مصدوميت ها باعث شده بارسا توان روحي و جسمي 
خود را از دست بدهد و از طرفي پنالتي ای كه داور براي يوونتوس گرفت 
پرحرف و حديث بود و از س��ويي هم مربي هلندي به زمان احتياج دارد 
اما بايد قبول كرد كه ايده هاي او هنوز در بارسا جواب نداده و بازيكنان از 
سبكي كه بازي مي كنند، بسيار در رنج هستند. بارسلونا از دو ناحيه بيشتر 
حملاتش را خلق مي كند و تيمي كه اين مسئله را آناليز مي كند، مي تواند 
مقابل حملات كومان بدون هيچ دردسري بايستد و شايد به همين دليل 
است كه بارس��ا در تمامي بازي هاي بزرگ خود بازنده است. آنها تنها در 
اولين بازي خود مقابل يوونتوس به پيروزي رسيدند و پس از آن در مقابل 
تمامي ابرقدرت ها شكست خوردند، مثل شكست برابر رئال و اتلتيكو و 
تساوي مقابل سه ويا در لاليگا. كومان به سيستم 1- 3- 2- 4 خود چنگ 
زده و نمي خواهد قبول كند تيم كنوني بارسا نمي تواند با چهار مهره در 
فاز تهاجمي بازي كند و با بردن مسي به سيستم مهاجم كاذب دارد اين 
بازيكن را هدر مي دهد. واقعيت كنوني بارسا واضح است اما مهم است كه 
كومان بداند بحران ها در دسامبر ساده تر از ماه مارس مديريت مي شوند. او 

اكنون وقت دارد تأمل كند و براي سيستم و بازي بارسا بينديشد. 

تغييرات ايجاد 
شيوا نوروزي
    گزارش 2

شـده در برخي 
رشـــته هاي 
بازي هاي المپيك2024 به ضرر ورزش ايران 
اسـت. نشسـت اخير هيئت اجرايي كميته 
بين المللـي المپيك در حالي برگزار شـد كه 
خروجي اين نشست براي وزنه برداري و كاراته 
مثبت نبوده و در عوض چهار رشـته جديد از 
جمله سنگ نوردي، اسكيت بورد و موج سواري 
به جمع رشـته هاي المپيكي اضافه شـدند. 

    
تصميمات جديد اتخاذ ش��ده حاكي از اين اس��ت 
كه هيئت اجراي��ي IOC فعاليت همه رش��ته ها 
را با حساس��يت زياد زير نظ��ر دارد. كاهش اوزان 
وزنه ب��رداري نمونه اي از اين حساس��يت اس��ت. 
وزنه برداري از جمله رشته هايي است كه به شدت 
با پديده ش��وم دوپينگ دس��ت به گريبان است تا 
جايي كه هنوز پرونده دوپينگي هاي المپيك لندن 
بسته نشده. افزايش روزافزون تعداد دوپينگي ها در 
وزنه برداري در حالي است كه فدراسيون جهاني اين 
رشته هم خود با مشكلات داخلي دست و پنجه نرم 
مي كند، به همين خاطر كميته بين المللي به كاهش 
اوزان وزنه برداري از هفت وزن به پنج وزن رأي داد. 
به اين ترتي��ب وزنه برداري ك��ه در المپيك توكيو 
196سهميه در مجموع بخش مردان و زنان دارد، 
در المپيك پاريس اين تعداد به 120سهميه كاهش 
پيدا خواهد كرد، البته با توجه به اختلافات داخلي و 
حواشي فدراسيون جهاني وزنه برداري احتمال حذف 
كامل اين رشته از المپيك نيز وجود داشت.  متأسفانه 
تيم هايي چون ايران بايد چوب بي خيالي كشورهايي 
را بخورند كه نظارت كافي روي وزنه برداران خود در 
بحث دوپينگ ندارند.  وزنه برداري يكي از رشته هايي 
است كه كاروان ورزش ايران همواره حساب ويژه اي 
روي مدال هاي آن باز مي كند و كاهش اوزان به ضرر 

ما تمام خواهد شد. 
    

خوشبختانه كش��تي، تكواندو و جودو از تغييرات 
احتمالي قسر در رفته اند. در المپيك پاريس كشتي 
آزاد و فرنگي هر كدام در شش وزن برگزار خواهند 
شد. تكواندوكاران در بخش مردان و زنان هر كدام 
چهار سهميه دارند و در جودو نيز هفت وزن براي 
مردان و هفت وزن براي زنان در نظر گرفته ش��ده 
ولي شرايط كاراته كاملاً متفاوت است؛ اضافه شدن 
كاراته به يكي از رشته هاي المپيك توكيو موجي از 
خوشحالي را براي كاراته كاران كشورمان به همراه 
داشت. ملي پوشان در كاراته طي سال هاي گذشته 
قله هاي موفقيت را يكي پس از ديگري فتح كرده و 
قدرت خود را به رخ حريفان كشيده اند. كنار زدن 
مدعيان اصلي اين رش��ته اميدها را براي گرفتن 
مدال المپيك بالا برده و در بازي هاي توكيو فعلًا 
دو سهميه در بخش مردان و دو سهميه در بخش 
زنان براي كش��ورمان قطعي شده اس��ت، با اين 
حال همانطور كه چند سال پيش نيز اعلام شده 
بود، توكيو اولي��ن و آخرين دوره المپيك اس��ت 
كه كارات��ه در آن حضور دارد. مس��ئولان اجرايي 
IOC متأسفانه حاضر نشدند به اين رشته رزمي 
اجازه حضور در پاريس 2024 را بدهند، البته گويا 

مسئولان فدراسيون جهاني كاراته نيز به اين مسئله 
اعتراض كرده اند ولي اعتراض شان تأثيري در نظر 

هيئت اجرايي كميته بين المللي نداشت. 
از آنجا كه ژاپن مهد كاراته است و ساير كشورهاي 
آس��يايي نيز روي مدال هاي اين رشته حساب 
 IOC كرده اند، قرار است آسيايي ها به تصميم
اعتراض كنند. صالحي اميري، رئيس كميته ملي 
المپيك كشورمان ديروز در گفت وگو با راديو به 
اين مسئله اشاره كرد و گفت: »در جلسه هيئت 
اجرايي IOC كه در لوزان برگزار شد، رشته هاي 
جديدي ب��راي پاريس 2024 انتخاب ش��دند. 
تغييراتي هم در ساير رشته ها ايجاد شده است كه 
مهم ترين موضوع براي ما حذف كاراته بود، البته 
اين رشته قبلًا در المپيك نبود و در توكيو هم به 
خاطر درخواست ژاپني ها به عنوان ميزبان اضافه 
شده بود. قطعاً فدراس��يون جهاني كاراته تلاش 
مي كن��د در تصميم اتخاذ ش��ده تغييري ايجاد 
كند و ما هم تلاش خود را خواهيم داشت. فرصت 
براي چانه زني وجود دارد كه بتوانيم كاراته را در 
المپيك احيا كنيم. در برخي رشته هاي ديگر هم 
 IOC تغييرات جدي ايجاد شده چون سياست

برابري تعداد زنان و مردان ورزشكار در المپيك 
پاريس است.«  صالحي اميري در خصوص نشست 
شوراي المپيك آسيا گفت: »روز دوشنبه هفته 
آتي شوراي المپيك آسيا نشس��تي را با تمامي 
اعضا خواهد داشت. من به همراه نصرالله سجادي 
و پيمان فخري راهي مس��قط عمان مي شويم. 
آنجا به عنوان اعتراض و براي بازگشت كاراته به 
المپيك بحث مي كنم. بنا دارم با مسئولان ژاپني 
هم در اي��ن خصوص صحبت كن��م. اگر بتوانيم 
از سوي شوراي المپيك آس��يا بيانيه اي در اين 
خصوص صادر كنيم، اتفاق خوبي اس��ت. به هر 
 IOC حال كش��ورهاي آس��يايي يك چهارم از
هستند و اعتراضش��ان تأثيرگذار است. ما تمام 
تلاش خود را خواهيم كرد، اما براي بازگرداندن 

كاراته نمي توانيم وعده اي بدهيم.«
    

در حالي كه تيروكمان از تيغ تغيي��رات در امان 
ماند اما تيراندازي دو تغيير را تجربه خواهد كرد؛ 
اضافه شدن ماده ميكس اس��كيت و حذف ماده 
50متر تفنگ و تپانچه مردان. در رشته بوكس نيز 
اوزان مردان از هشت به هفت وزن خواهد رسيد. 
فدراس��يون جهاني بوكس هم ش��رايطي مشابه 
وزنه برداري دارد و مدتي اس��ت از س��وي كميته 
بين الملل��ي به حال��ت تعليق درآمده اس��ت. در 
رشته ژيمناستيك با اينكه سهميه هايش از 324 
به 318 كاهش يافته ام��ا اينچه درگاهي، رئيس 
فدراسيون ژيمناستيك كشورمان درگفت وگو با 
فارس اين تغييرات را ناچي��ز خواند و گفت: »در 
رشته ژيمناستيك سهميه گرفتن بسيار مهم است 
چراكه ما هيچ وقت از طريق س��هميه به المپيك 
نرفته ايم و حضورمان در اين بازي ها بدون سهميه 
بوده است. سهميه هاي كاهش پيدا كرده مربوط 
به سهميه ميزبان و همينطور وايلد كارت بود. اگر 
قرار بود روزي ما از طريق وايلد كارت ژيمناستيك 
به المپيك اعزام شويم، با توجه به اينكه وايلد كارت 

حذف شده است، اين اتفاق نخواهد افتاد.«

از حذف كلي كاراته تا كاهش اوزان وزنه برداري
تصميمات هيئت اجرايي IOC براي بازي هاي المپيك 2024 پاريس

لوئيس ميگوئس سانز

  اسپورت

 شاهين طبع:
 با يك شكست چيزي را از دست نداده ايم 

مهران شاهين طبع سرمربي تيم ملي بسكتبال در خصوص عملكرد اين 
تيم در پنجره دوم انتخابي كاپ آسيا گفت: »كادر تيم ملي بزرگسالان 
با چند مأموريت مواجه است. ما در بازي هاي آسيايي 2018 جاكارتا، 
خيلي خوب عمل كرديم و اگر قهرمان مي ش��ديم، عالي بوديم. هدف 
ديگر ما، حضور در جام جهاني بود كه انجام شد و بعد از آن جواز حضور 
در المپيك را كسب كرديم. ما در يك پروسه سه ساله كار كرديم و امكان 
ندارد در اين فرآيند، شكست وجود نداشته باشد. اگر واقع بين باشيم، 
مشخص است كه تيم ملي خوب بازي و كار كرده اما قطعاً نقايصي هم 
دارد كه به آنها رسيدگي خواهد شد. نتيجه كلي ما خوب بوده و در حال 
حاضر، تيم نخست گروه خود در كاپ آسيا هستيم. محال است كه يك 

تيم با شكست مواجه نشود.« 
وي با اشاره به اينكه با يك شكست همه چيز تمام نمي شود و همه تيم ها 
حتي بزرگ ترين و مطرح ترين تيم ها هم مي بازند ولي در عملكردش��ان 
تأثيري نمي گذارد، ادامه داد: »تيم ها در اردوهاي آماده س��ازي خود، كار 
مي كنند و شخصيت دارند. تيم هايي موفق هستند كه واقعاً كار مي كنند. 
اميدواريم با صعود از گروه خود به مسابقات نهايي كاپ آسيا صعود كنيم و 
الان هم چيزي را از دست نداده ايم. من به صورت كلي به قضيه نگاه مي كنم 
و خيلي از مسائلي كه به شكل جزئي مطرح مي شود به كادر فني و مجموعه 
فدراسيون ارتباط دارد. لزومي ندارد كه برخي افراد وارد خيلي از مسائل 
بشوند، چون در فضاي تيم ملي قرار ندارند. گروهي كه چندين سال است 

با تيم ملي كار مي كند، شناخت كاملي از بازيكنان دارد.«
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